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ASF a retras proiectul privind preturile politelor RCA pentru a realiza o analiza a

observatiilor

Autoritatea de Supraveghere Financiara  (ASF) a retras proiectul privind preturile politelor RCA pentru a 

realiza o analiza a observatiilor aparute, a precizat, vineri,  purtatorul de cuvânt al ASF, Daniel Apostol.

"Ca urmare a observatiilor pronuntate pe proiectul initial pus în  dezbatere publica, proiectul a fost retras tocmai

pentru a se realiza o  analiza a acestor observatii", a declarat Daniel Apostol.

Brokerii de asigurari au vineri anuntat ca se opun proiectului de HG  privind stabilirea tarifelor de prima maxime

pentru politele RCA,  principalul motiv fiind impactul negativ major pe care viitorul act  normativ îl va avea

asupra distributiei de asigurari, a consumatorilor  si, totodata, asupra tuturor participantilor la traficul rutier.

"Varianta actuala a proiectului de act normativ risca sa determine un  blocaj cvasi-total în piata de asigurari RCA,

fie prin limitarea  vânzarii de polite RCA de catre societatile de asigurare, fie prin  retragerea unor jucatori de pe

piata RCA (asa cum s-a întâmplat cu Uniqa  Asigurari dupa falimentul City Insurance), fie printr-o combinatie a 

celor doua ipoteze", se mentioneaza într-un comunicat comun, semnat de  Uniunea Nationala a Societatilor de

Intermediere si Consultanta în  Asigurari (UNSICAR) si Patronatul Român al Brokerilor de Asigurare - 

Reasigurare (PRBAR).

Astfel, UNSICAR si PRBAR solicita retragerea acestui proiect si  initierea unui dialog cu toti actorii pietei

(consumatori, asiguratori,  distribuitori de asigurari, prestatori de servicii) în cadrul caruia sa  fie expuse punctele

de vedere de catre toate partile implicate si,  împreuna, sa fie identificate solutii constructive, în beneficiul si pe 

termen mediu si lung al consumatorilor de asigurari si al pagubitilor,  precum si al tuturor participantilor la aceasta

piata.

Şi asociatiile asiguratorilor au anuntat ca nu sunt de acord cu  proiectul de Hotarâre de Guvern privind înghetarea

preturilor RCA, pe  motiv ca încalca legislatia europeana, este lipsit de fundament  economic, ambiguu si poate

destabiliza si mai mult piata.

"UNSAR (Uniunea Nationala a Societatilor de Asigurare si Reasigurare din  România - n. r.), BAAR (Biroul

Asiguratorilor de Autovehicule din  România), PIAR (Patronatul Industriei Asiguratorilor din România) au  luat

nota de proiectul de Hotarâre de Guvern care instituie o plafonare  pe termen de 6 luni a tarifelor de prima la

asigurarile RCA, facând  urmatoarele precizari: industria nu poate fi de acord cu proiectul de  HG, care încalca în

mod evident legislatia europeana, este lipsit de  fundament economic si ambiguu pe anumite aspecte, riscând sa 

destabilizeze si mai mult piata de asigurari RCA. Legislatia trebuie  modificata, dar necesita un pachet de masuri

mai amplu care sa fie  discutat împreuna cu toate partile direct implicate", sustin  asiguratorii, într-un comunicat

transmis, joi, AGERPRES.

La rândul sau, Asociatia Utilizatorilor Români de Servicii Financiare  (AURSF) a aratat ca sustine principiul

limitarii pretului contractelor  RCA, dar considera ca mecanismul din proiectul de Hotarâre de Guvern nu 

reprezinta o rezolvare optima a problemei si propune ca limitarea sa nu  poata depasi tarifele de referinta.

"În contextul situatiei intervenite prin retragerea autorizatiei de  functionare a Euroins, liderul de piata din zona

asigurarilor de  raspundere civila auto (RCA), Asociatia Utilizatorilor Români de  Servicii Financiare (AURSF)

sustine principiul limitarii pretului  contractelor RCA, pentru a preîntâmpina explozia acestora pâna la  niveluri

care sa le faca inaccesibile consumatorilor. Falimentul  anterior de pe aceasta piata, cel al societatii City Insurance,

liderul  de piata de la acea vreme, a generat o crestere masiva de preturi ale  contractelor RCA, iar consumatorii nu
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mai pot digera o noua evolutie  similara si de aceasta data. Desi sustinem principiul limitarii pretului  contractelor

RCA, credem ca mecanismul propus prin HG pus în dezbatere  publica de catre Ministerul Finantelor nu reprezinta

o rezolvare optima a  problemei, pentru ca tarifele de prima practicate de asiguratori la 1  martie 2022 nu sunt

transparente si nu pot fi verificate de consumatori,  pentru a putea fi siguri ca limitarea este respectata în mod

efectiv",  sustin reprezentantii AURSF, conform unui comunicat remis, joi,  AGERPRES.

Purtatorul de cuvânt al Executivului, Dan Carbunaru, a anuntat ca  proiectul de plafonare a pretului politelor RCA

nu figureaza pe ordinea  de zi a sedintei de Guvern de vineri, deoarece a fost retras de  Autoritatea de

Supraveghere Financiara.

Proiectul a fost publicat miercuri în dezbatere publica de catre  Ministerul Finantelor. Documentul prevede

înghetarea temporara, pe o  perioada de sase luni, a tarifelor pentru RCA la nivelul din 1 martie  2022.

Potrivit proiectului, comisioanele de distributie aferente contractelor  RCA se limiteaza la maximum 8% din prima

bruta încasata pentru o  perioada de 6 luni.
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